
P R O T O K Ó Ł   NR 84/2018 

 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu            

24 kwietnia 2018 r. 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

5. Zapoznanie z bieżącym funkcjonowaniem Zespołu Szkół w Świerczynie. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Witam Pana Burmistrza, 

członków Komisji i Panią protokolantkę. W posiedzeniu uczestniczy 10 członków Komisji, 

Pani Radna Magdalena Cyka poinformowała o nieobecności na dzisiejszym posiedzeniu. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Proponowany porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

5. Zapoznanie z bieżącym funkcjonowaniem Zespołu Szkół w Świerczynie. 

6. Zakończenie obrad. 

Posiedzenie Komisji będzie przebiegało następująco. W sali sesyjnej zrealizujemy punkty od 

1 do 4. Następnie udamy się do Zespołu Szkół w Świerczynie. Czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków Komisji Oświaty, 

Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad proszę podnieść rękę  

– 10 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 

Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 porządku obrad. 

Ad. 3. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Pan Przewodniczący Demski. Proszę.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Moje pytanie dotyczy Szkoły w Świerczynie. Czy od nowego roku szkolnego będą zmiany na 

stanowisku dyrektora? Takie informacje pojawiły się w naszej miejscowości.  
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wczoraj otrzymałem rezygnację Pani Dyrektor z pełnienia funkcji z dniem 1 września tego 

roku. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Do kiedy trwa kadencja Pani Dyrektor? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeszcze rok. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Pani Dyrektor opowiedziała się, że będzie nauczycielką w klasie 1-3. Zostaje w Szkole ale nie 

będzie jej Dyrektorem.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zostaje w Szkole a nowy dyrektor przydzieli jej zakres obowiązków.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kilka miesięcy wstecz Pani Dyrektor poinformowała mnie, że zamierza podjąć taką decyzję. 

Podczas tej rozmowy przekonywałem ją, iż uważam, że to nie będzie dobre rozwiązanie                       

i chciałbym, żeby nadal pełniła funkcję dyrektora tej placówki. Pani Dyrektor powiedziała, że 

jeszcze kwestię przemyśli. Wczoraj, tak jak już Państwu powiedziałem, otrzymałem 

jednoznaczną, pisemną rezygnację Pani Dyrektor z tego stanowiska.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zostanie przeprowadzony konkurs na to stanowisko? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ogłosimy konkurs, przeprowadzimy go i mam nadzieję, że skutecznie zostanie wyłoniony 

nowy dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie, który z dniem 1 września tego roku podejmie 

swoje obowiązki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy ustalono datę następnej sesji Rady? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wspólnie z Panem Przewodniczącym uzgodniliśmy termin kolejnej sesji na 17 maja.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

7 maja będzie obradowała Komisja Rewizyjna a 10 maja odbędzie się wspólne posiedzenie 

Komisji. Obydwa posiedzenia dotyczyć będą analizy wykonania budżetu Miasta i Gminy za 

2017 rok. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. zamykam punkt 

3. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Protokół został wyłożony do wglądu Komisji. Czy są uwagi? Nie widzę. Dziękuję. Kto                      

z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu ostatniego posiedzenia Komisji, proszę 

podnieść rękę – 10 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw?                  

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że protokół ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 4. Komisja udaje się do Zespołu Szkół w Świerczynie.   

Ad. 5. Zapoznanie z bieżącym funkcjonowaniem Zespołu Szkół w Świerczynie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Witamy Panią Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Wiolettę Klak. Prosimy Panią Dyrektor 

o zapoznanie Komisji z obiektem oraz informacją o bieżącej działalności Zespołu. 

 



3 

 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Dzień dobry Państwu. Zapraszam Państwa do zapoznania z obiektem Zespołu Szkół                          

w Świerczynie. Znajdujemy się w bibliotece. W tym pomieszczeniu działa biblioteka szkolna 

oraz filia biblioteki publicznej Miasta i Gminy. Filia jest czynna w poniedziałki natomiast 

biblioteka szkolna od poniedziałku do piątku, 6 godz. tygodniowo.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Kto sprawuje pieczę w filii biblioteki? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

To jest pracownik Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Weszło dużo nowych lektur, doszła siódma klasa. Czy systematycznie lektury są 

uzupełniane?  

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Tak. Szkoła przystąpiła do programu zewnętrznego narodowego programu rozwoju 

czytelnictwa „Książki do biblioteki”. Mamy informację, że przyznano nam kwotę 4.000 zł. 

Mogę zapewnić, że te pieniądze będą spożytkowane w pierwszej kolejności na lektury. Do tej 

pory nie mieliśmy wystarczającej liczby lektur. Nowa podstawa programowa zarówno do 

pierwszej jak i do czwartej oraz siódmej klasy powoduje, że jest taka potrzeba. Staramy się na 

bieżąco kupować książki zwłaszcza lektury. Jest to sala lekcyjna klasy pierwszej, w której jest 

jedenaścioro uczniów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy nadal jest wymóg kącików do zabaw w salach lekcyjnych klas 1-3? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Tak. Przejdziemy do kolejnej sali lekcyjnej przy której została zorganizowana pracownia 

biologiczno-chemiczno-fizyczna. Zapraszam Państwa do pokoju nauczycielskiego. 

Przedstawię ogólne informacje dotyczące funkcjonowania Zespołu Szkół w Świerczynie.                

W skład Zespołu Szkół w Świerczynie od 1 września wchodzą Przedszkole Samorządowe                 

w Świerczynie oraz Szkoła Podstawowa. Każda jednostka realizuje swoje cele i zadania 

określone w prawie oświatowym, ale równocześnie współpracuje ze sobą. Przedszkole 

Samorządowe w Świerczynie. Do Przedszkola uczęszcza obecnie do dwóch oddziałów                 

49 dzieci, w tym 18 dzieci realizuje obowiązkowe roczne przygotowanie przedszkolne. 

Przedszkole funkcjonuje codziennie od godziny 7.45 do 14.45. Dzieci przebywających                     

w przedszkolu powyżej 5 godzin jest 18, korzystają z dwudaniowego obiadu dostarczanego 

przez firmę cateringową. Ponadto spożywają dwa śniadania - pani woźna przygotowuje dla 

nich herbatę. W przedszkolu pracują: dwie nauczycielki wychowania przedszkolnego                         

w pełnym wymiarze czasu pracy, nauczycielka przygotowująca dzieci do posługiwania się 

językiem angielskim (grupa młodsza ma zajęcia dwa razy w tygodniu po 15 minut, grupa 

starsza dwa razy w tygodniu po 30 minut), katechetka oraz logopeda.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Do której klasy są prowadzone zajęcia z logopedii? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Logopedia jest w klasach 1-3. Dzieci mają zapewnione bardzo dobre warunki do zabawy                     

i nauki: właściwie wyposażone sale zajęć, toalety przy każdej sali, plac zabaw, korzystają 

również z sali gimnastycznej oraz boiska wielofunkcyjnego. Oprócz programu wychowania 

przedszkolnego realizowane są inne programy zewnętrzne, np. Akademia Aquafresh, Cała 

Polska czyta dzieciom, Moje dziecko idzie do szkoły. W przedszkolu szczególny nacisk 

kładzie się na kształtowanie u dzieci postaw proekologicznych, m.in. poprzez organizowanie 

warsztatów ekologicznych we współpracy z firmą EKOSFERA, np. warsztaty pt. „Woda jest 

niezwykła”, „Ekościeżka”. Ponadto przedszkolacy uczestniczą w przedstawieniach 

teatralnych, seansach filmowych w kinie. W przedszkolu organizowane są (często we 



4 

 

współpracy z rodzicami) liczne imprezy i uroczystości, np. Dzień Przedszkolaka, Dzień 

Pluszowego Misia, Giełda Jesienna, Pasowanie na Przedszkolaka, andrzejki, mikołajki, 

Spotkanie przy choince, Dzień Babci i Dziadka, Zając wielkanocny, spotkania z policjantem, 

Konkurs Recytatorski „Mój ulubiony wierszyk”. Przedszkole współpracuje ze środowiskiem 

lokalnym – dzieci wspólnie z wychowawczynią przygotowały krótki program artystyczny                     

z okazji Gminnych Obchodów Święta Niepodległości oraz Koncertu Noworocznego. 

Corocznie organizowana jest wycieczka, w której uczestniczą zarówno przedszkolacy jak                     

i ich rodzice – w tym roku wyjeżdżamy do Wrocławia. Szkoła Podstawowa w Świerczynie. 

W roku szkolnym 2017/2018 do Szkoły do siedmiu oddziałów uczęszcza 92 uczniów. 

Zatrudnionych jest 20 nauczycieli, w tym 3 na zastępstwo, w związku z przebywaniem dwóch 

nauczycieli na urlopie dla poratowania zdrowia oraz jednego korzystającego ze świadczenia 

rehabilitacyjnego. W pełnym wymiarze czasu pracy jest obecnie zatrudnionych 9 nauczycieli, 

pozostali pracują również w innych szkołach macierzystych (Krzywiń, Osieczna, Rydzyna). 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nauczyciel pracujący w czterech szkołach, żeby mieć pełen etat, czy jak się przemieszcza 

pomiędzy nimi to otrzymuje zwrot kosztów dojazdu? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

W rozliczeniu PIT ma zwiększone koszty uzyskania przychodu. W związku z tą sytuacją 

występują jeszcze inne utrudnienia, np. dostosowanie planu lekcji. Mimo to myślę, że każdy   

z dyrektorów mniejszych szkół cieszy się z tego, że ma specjalistów, nauczycieli                              

z kwalifikacjami bo to jest najważniejsze. Na 17 nauczycieli obecnie pracujących w Szkole 

są: 2 nauczycielki stażystki, 3 nauczycieli kontraktowych, 3 mianowanych                                       

i 9 dyplomowanych. Trzy nauczycielki są w trakcie stażu na stopień nauczyciela 

dyplomowanego, jedna na kontraktowego. Uczniowie mają zapewnione właściwe warunki do 

nauki, każda sala wyposażona jest w projektor multimedialny, mamy też trzy tablice 

multimedialne. Należałoby doposażyć pracownię komputerową w nowoczesny sprzęt. 

Uczniowie dojeżdżający oraz wymagający zapewnienia opieki po zajęciach korzystają ze 

świetlicy szkolnej w wymiarze 14 godzin tygodniowo. Dla uczniów o specjalnych potrzebach 

edukacyjnych organizowane są zajęcia specjalistyczne: zajęcia korekcyjno – kompensacyjne 

oraz terapia logopedyczna. Nauczyciele prowadzą również inne zajęcia pozalekcyjne zgodnie 

z potrzebami uczniów – zajęcia wyrównawcze, koła zainteresowań, zajęcia sportowe dla 

uczniów klas IV-VII. W tym roku szkolnym szkoła przystąpiła do realizacji 4 programów 

zewnętrznych: „KoderJunior – Mali Mistrzowie Programowania” – jest to program 

adresowany do nauczycieli i uczniów klas I-III, dofinansowany ze środków  Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego, Działania 3.2 „Innowacyjne rozwiązania na rzecz 

aktywizacji cyfrowej” w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata            

2014-2020. Koordynatorem programu jest UAM w Poznaniu, a partnerami Instytut Chemii 

Bioorganicznej Poznańskie Centrum Superkomputerowo-Sieciowe oraz Fundacja Pro Cultura 

z Warszawy. W ramach programu nauczycielki edukacji wczesnoszkolnej uczestniczyły                   

w szkoleniach z zakresu nauki programowania. Obecnie jesteśmy w trakcie realizacji zajęć                  

z uczniami. Ponadto szkoła otrzymała 9 tabletów, 9 gier edukacyjnych, czekamy jeszcze na 

zestaw klocków Lego z oprogramowaniem. Uczniowie wyjadą również na zajęcia z zakresu 

programowania do FutureLab - Inteligentnej Przestrzeni Laboratoriów Przyszłości                               

w Poznaniu. „Umiem pływać” – program powszechnej nauki pływania dla uczniów klas I-III 

współfinansowany przez Ministerstwo Sportu i Turystyki oraz Gminę Osieczna, 

koordynatorem programu jest Wielkopolskie Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe                

z Poznania. Zajęcia realizowane są w wymiarze 20 godzin w okresie od 1 marca do                          

15 czerwca przez instruktorów nauki pływania z MOSiR Kościan. Opiekę nad uczniami 

podczas transportu sprawują nauczycielki edukacji wczesnoszkolnej w formie wolontariatu. 

„Szkolny Klub Sportowy” – celem programu jest umożliwienie uczniom podejmowania 
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dodatkowej aktywności fizycznej realizowanej w formie zajęć sportowych i rekreacyjnych 

pod opieką nauczyciela prowadzącego zajęcia wychowania fizycznego. Program finansowany 

jest przez Ministerstwo Sportu i Turystyki, Samorząd Województwa Wielkopolskiego oraz 

Gminę Osieczna, a jego koordynatorem jest Szkolny Związek Sportowy 

„WIELKOPOLSKA”. Program realizowany jest w okresie od 2 stycznia 2018 r. do                        

30 listopada 2018 r. w wymiarze 2 godzin tygodniowo. W zajęciach uczestniczą chętni 

uczniowie z klas I-III. Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa na lata 2016 – 2010 – jego 

głównym celem jest uatrakcyjnienie księgozbiorów bibliotek szkolnych. Na ten cel naszej 

szkole przyznano dotację w wysokości 4.000 zł. W szkole szczególny nacisk kładzie się na 

rozwijanie umiejętności uczniów z zakresu nauk przyrodniczych. Nasi uczniowie osiągają 

sukcesy w konkursach przyrodniczych. W zeszłym roku jeden uczeń został finalistą 

Wojewódzkiego Konkursu Przyrodniczego organizowanego przez Kuratorium Oświaty,                      

w tym roku ten sam uczeń zakwalifikował się do etapu ponadwojewódzkiego Konkursu 

Przyrodniczego dla Uczniów Szkół Podstawowych i Gimnazjów „Płazy i gady Polski”, 

organizowanego przez PTOP Salamandra, drugi z uczniów dotarł do etapu wojewódzkiego 

tego konkursu. Ponadto corocznie nasi uczniowie zostają finalistami bądź laureatami 

Konkursu Wiedzy o Wielkopolsce. Możemy się również poszczycić sukcesami sportowymi 

uczniów, zwłaszcza w piłce nożnej – w tym roku zakwalifikowaliśmy się do kolejnego etapu 

rozgrywek w ramach Wielkopolskiego Turnieju ORLIK 2018. Rozwijane są postawy 

proekologiczne, m.in. zorganizowanie obchodów Światowego Dnia Wody, Sprzątanie Świata, 

obchody Światowego Dnia Ziemi, warsztaty ekologiczne dla uczniów klas I-III pt. „Wspólnie 

walczymy o czyste powietrze”. Uczniowie podejmują działania z zakresu wolontariatu 

(działalność Szkolnego Koła CARITAS, zbiórka plastikowych nakrętek, karmy dla zwierząt 

ze schroniska w Henrykowie). W tym roku szkolnym byliśmy gospodarzami Gminnego 

Turnieju Klas I-III w Dwa Ognie oraz Gminnych Obchodów Święta Niepodległości. Zgodnie 

z założeniami Planu pracy szkoły realizowane są wszystkie zadania, przedsięwzięcia. Szkoła 

współpracuje w tym zakresie z Radą Rodziców, Radą Sołecką w Świerczynie, Centrum 

Kultury i Biblioteki  w Osiecznej, Policją, szkołami z terenu Gminy. Największy problemem 

Szkoły jest baza lokalowa – brak sal lekcyjnych na potrzeby świetlicy, w przyszłym roku 

szkolnym problem się pogłębi w związku z pojawieniem się kolejnego oddziału, połączenie 

biblioteki szkolnej i publicznej w jednym pomieszczeniu (księgozbiór się powiększa z roku 

na rok). Do końca sierpnia Szkoła ma zostać włączona do sieci światłowodowej – w tym 

zakresie nawiązano już współpracę z firmą INEA, zostały podpisane stosowne umowy                            

i uzgodnienia. Dziękuję. Jeśli są pytania dotyczące działalności Zespołu Szkół w Świerczynie, 

to jestem do dyspozycji.  

Informacja o funkcjonowaniu Zespołu Szkół w Świerczynie stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pani Dyrektor powiedziała, że największym problemem Szkoły są problemy lokalowe. Z tego 

co słyszymy jest plan na to, żeby te problemy rozwiązać. To jest okres przejściowy i jest plan 

na to, jak sobie z tym problemem poradzić. Tylko się cieszyć. Sytuacja byłaby trudniejsza 

gdyby Gmina, Samorząd nie miał pomysłu na rozwiązanie problemu.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Doceniam Państwa zrozumienie. W ciągu 12 lat kiedy jestem Dyrektorem, co roku                        

w Szkole coś się dzieje, coś nowego powstaje, dlatego tym bardziej doceniam i dziękuję 

Państwu. Jest jeszcze jedna sprawa, którą trzeba rozwiązać w najbliższym czasie. Mam na 

myśli unowocześnienie pracowni komputerowej ponieważ to jest pracownia, na którą 

pozyskaliśmy środki w 2007 roku. Część komputerów została zmieniona, natomiast reszta 

wymaga wymiany.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W jakim zakresie miałoby być unowocześnienie pracowni komputerowej? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Komputery, system operacyjny, który funkcjonuje od roku 2007 i już nie jest wspierany. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W jaki sposób odbywa się zakup sprzętu? Czy to jest ogłaszany przetarg? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Zakupów dokonujemy w ramach posiadanych środków. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W tym celu poszukiwani są sponsorzy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pani Dyrektor wspomniała, że do pierwszej klasy we wrześniu tego roku pójdzie 

siedemnaścioro dzieci. To bardzo dobry wynik jak na obwód szkolny Świerczyna. Młodsze 

roczniki są również obiecujące?  

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Będzie porównywalna liczba dzieci, tj. 15, 16 dzieci.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeśli chodzi o bazę lokalową Zespołu Szkół w Świerczynie. Nie sposób nie zauważyć 

sytuacji, kiedy rozstrzygało się o tym, jaki charakter i jaką organizację będzie miała Szkoła 

wtedy, powtórzę po raz kolejny, słyszałem o tym, że baza lokalowa jest wystarczająca do 

tego, żeby była Szkoła ośmioklasowa. Taką informację usłyszałem również od Pani Dyrektor. 

Trochę ze zdziwieniem dzisiaj słyszę opinię, że sytuacja związana z lokalami czy brakiem 

lokalu jest największym problemem. W Szkole Podstawowej w Świerczynie jest siedem 

oddziałów czyli klas a ile izb lekcyjnych, dydaktycznych jest u Pani Dyrektor? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Z pracownią komputerową osiem.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pani Dyrektor mówi, że brakuje pomieszczenia na świetlicę. Ja nie rozumiem. Ile godzin 

zajęć wychowania fizycznego jest w sali gimnastycznej w tygodniu?   

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Mamy po cztery godziny razy cztery oddziały, to jest 20 godzin, plus młodsze klasy po trzy 

godziny. Ja mówiłam wcześniej o tych rozwiązaniach. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Może źle zrozumiałem ale wydźwięk był taki oto, że oprócz tego, że brakuje jednego 

pomieszczenia na salę dydaktyczną, to jest jeszcze problem ze świetlicą. Nie ma problemu ze 

świetlicą ponieważ na każdych zajęciach od poniedziałku do piątku włącznie jest co najmniej 

jedno wolne pomieszczenie. Nikt nie powiedział, oczywiście jak są takie warunki to super, po 

rozbudowie tak będzie, że musi być oddzielne pomieszczenie na świetlicę. Jeżeli jest taka 

potrzeba to dzieci, które mają zajęcia świetlicowe są w klasie, gdzie akurat nie ma zajęć 

dydaktycznych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu, Pani Dyrektor! Uważam, to jest moje zdanie, że w Szkole w Świerczynie 

jest dobra sytuacja a w związku z tym, że nastąpiły zmiany ustawowe, to w okresie 

przejściowym, przez krótki czas będą niedogodności a później będzie lepiej. Moim zdaniem 

jest dobrze a będzie lepiej.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Później będzie super, łącznie z trzecią izbą dla przedszkola.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. To jest mała Szkoła, która ma wszystkie cechy takiego typu szkoły czyli m.in. są 

wysokie koszty utrzymania, itd. Gmina z pełną świadomością utrzymuje tę Szkołę. Dzisiaj 
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jest taka potrzeba i taka wola żeby poprawić bazę tej placówki. Życzyć każdej szkole, w takiej 

miejscowości jak Świerczyna, żeby dzieci mogły pracować, uczyć się w takich warunkach,                 

z taką bazą, z kompleksem przedszkole, sala sportowa, boisko, itd. Dzisiaj to są naprawdę 

wysokie standardy. Jadąc po drodze do Świerczyny rozmawiałem z Panią Przewodniczącą 

Helińską o tym, jak wyglądają niektóre leszczyńskie szkoły. Problem związany                                 

z zatrudnianiem nauczycieli na cząstkowe etaty, to pewnie dzisiaj nie jest tylko problemem tej 

Szkoły. Z tego co obserwuję niektóre szkoły leszczyńskie to zauważam, że dzisiaj nie 

funkcjonuje coś takiego jak grono nauczycielskie. Moim zdaniem powodem tej sytuacji jest 

fakt, że nauczyciele w ciągu dnia przemieszczają się do kilku szkół w mieście.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To jest to, co powiedziała Pani Dyrektor. Jeżeli nauczyciel pracuje w kilku szkołach, to 

trudno oczekiwać od niego dyspozycyjności ponieważ z jednej szkoły jedzie do kolejnej, żeby 

zdążyć zrealizować zajęcia dydaktyczne. Natomiast to co jest kluczowym w pracy 

nauczycielskiej, jest, było i jestem przekonany o tym, że będzie, czyli robienie świetnych 

rzeczy, nie tylko na lekcjach ale i po za nimi, dla środowiska i dla szkoły, w tym przypadku 

jest ograniczone a wręcz niemożliwe. To jest ta trudność. Myślę, że z tą trudnością                             

w świerczyńskiej szkole nikt sobie nie poradzi bo nagle nie przybędzie klas w ramach 

rocznika. Póki co, w tym przypadku, w jednym oddziale mieści się jeden rocznik. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W przyszłym roku w Szkole w Świerczynie będzie osiem oddziałów, dojdzie ósma klasa. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy Pan Burmistrz zakłada, że na przykład w 2019 roku nastąpi początek a w 2020 koniec tej 

inwestycji? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie chcę składać żadnych deklaracji dotyczących tego zadania. Przede wszystkim musimy 

rozstrzygnąć zaplanowane przetargi, bo to będzie jednym z decydujących czynników o tym, 

co dalej. Jeżeli dokończenie budowy kanalizacji nastąpi w miarę dobrych wartościach to 

myślę, że tych dat nie można wykluczyć wręcz zrobimy wszystko, żeby w tych latach 

rozbudować Szkołę w Świerczynie. Dzisiaj nie mogę podać konkretnego terminu. Pani 

Dyrektor słusznie powiedziałaby deklarowaliście, że rozbudowa będzie w 2020 roku                           

a niestety tak się nie stało. W możliwie najszybszym terminie, również ze w względu na 

finansowe możliwości, Szkoła w Świerczynie będzie rozbudowana.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Od września w Szkole w Świerczynie będzie osiem oddziałów. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Na pewno w naszej Szkole nie będzie systemu dwuzmianowego.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Gdy będzie osiem oddziałów to świetlica będzie bardziej potrzebna. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dzisiaj na siedem oddziałów szkolnych w Szkole jest osiem pomieszczeń. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Tak. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jedno pomieszczenie jest wolne plus sala gimnastyczna. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Rozumiem to, że to jest okres przejściowy.   
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Pani Dyrektor powiedziała, że największym problemem Szkoły w Świerczynie jest brak sal 

lekcyjnych. Ja uważam, że problemem Szkoły jest dobranie kadry czy znalezienie                               

i zatrudnienie nauczycieli na cząstki etatu, jak Pani Dyrektor powiedziała. Zajęcia 

świetlicowe nie muszą odbywać się w pomieszczeniu, uczniowie nie muszą przesiadywać                  

w ławkach. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Zajęcia świetlicowe odbywają się w różnych miejscach, np. na sali gimnastycznej, na boisku. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Uważam, że kadra nauczycielska jest najważniejsza. Wszyscy wiemy, jaki przez lata w tej 

Szkole był problem z zajęciami z wychowania fizycznego. Nie było boiska, nie było sali 

gimnastycznej oraz różne inne problemy. Obserwuję uczniów i spotykam się z ludźmi i mogę 

powiedzieć, że teraz sytuacja zmieniła się. Uczniowie i rodzice są zadowoleni, nie mówiąc                          

o sali, która jest już kilka lat ale jest też nowy nauczyciel wychowania fizycznego. Słyszę, że 

po dłuższym urlopie zdrowotnym i różnych problemach wraca Pan, który prowadził te 

zajęcia. Szkoda mi dzieci, szkoda Szkoły bo pozyskano dobrego nauczyciela i dzieci 

naprawdę z wielką pasją uczestniczą w zajęciach, robią różne rzeczy i są tego efekty. Wiem, 

że uczniowie byli na wyjeździe i osiągnęli pierwsze miejsce. Jak sobie teraz poradzi Pan, 

który jest rok czy dwa lata przed emeryturą, gdzie dojdzie siódma i ósma klasa, jeśli do tej 

pory były problemy. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Pani Radna, może rok urlopu dla poratowania zdrowia przyniósł efekty.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Chyba Pani nie wierzy, że osoba na rok czy dwa przed emeryturą jest tak sprawna, że bez 

problemów poprowadzi cztery godziny wuefu w każdej klasie a jeszcze dojdzie ósma klasa. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

To są cztery godziny wychowania fizycznego w ciągu dnia. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Plus zajęcia SKS. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Rozmawiałam z Panią, która przez rok zastępowała wuefistę i wiem, że jest bardzo 

zadowolona z pracy w naszej Szkole. Powiedziała, że gdyby otrzymała ofertę pracy                              

w Lesznie i w naszej Szkole, to by się nie zastanawiała i wybrałaby Świerczynę. Natomiast, 

co ja mogę tej Pani zaproponować. Mogę od września zaproponować jej zastępstwo na 

świetlicy, żeby ją zatrzymać w Szkole.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wierzę, że Szkoły Gminy współpracują ze sobą również w tej kwestii. Jeśli jest to dobry 

specjalista, np. od wuefu, to wiem, że w Szkole w Osiecznej nauczyciel wychowania 

fizycznego przechodzi na emeryturę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

O tym, o czym mówi Pan Przewodniczący rozmawialiśmy na ostatnim spotkaniu                               

z Dyrektorami.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zawsze się zgadzaliśmy co do tego, że nasze szkoły trzeba traktować jak jedną wspólną  

szkołę i nie wypuszczać dobrych fachowców poza Gminę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Czy w Szkole jest problem z zachowaniem uczniów? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Obecnie mamy mało liczne klasy, znamy wszystkich uczniów i staramy się na bieżąco 

rozwiązywać wszystkie problemy. W Szkole mamy dwóch uczniów, czwartoklasistę                                         
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i pierwszoklasistę, którzy wymagają większej i szczególnej uwagi. Nie mamy poważniejszych 

problemów wychowawczych.              

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby o coś zapytać, coś powiedzieć? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam 

punkt 5. Przystępujemy do zakończenia obrad.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję Pani Dyrektor za zaprezentowanie Zespołu Szkół oraz udzielone informacje, 

Państwu za udział w posiedzeniu. Porządek obrad został wyczerpany, w związku z tym 

zamykam posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Dziękuję. 

 

 

 

     Protokołowała      Przewodnicząca Komisji: 

  

 

Małgorzata Nowak                   Zofia Biała 


